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Nieuwsbrief januari 2023 
 

Ypsilon afd. Eindhoven & de Kempen 

De contactavond van 10 januari is in het BadLab op het terrein van de Grote Beek. 

Even ter toelichting: in principe zijn de Ypsilonavonden in het BadLab, maar daar kunnen we 

niet terecht als er een GGzE-activiteit is. Dan vallen we terug op het Inspiratiecentrum. We 

zullen dit tijdig melden, en op de website staat altijd het laatste nieuws. En mocht u twijfelen: 

als u de ingang Boschdijk neemt ziet u de bordjes van Ypsilon staan, die u naar de actuele 

locatie leiden. 

 
__________________________________________________________________________ 

Voor de jaarplanners 

De regioavonden van Ypsilon afd. Eindhoven & de Kempen in 2022: 2e dinsdag van de 

maand, aanvang 19.30 u. in het Badlab op het terrein van de Grote Beek. 

10 januari 14 februari 14 maart 11 april  

________________________________________________________________ 

Inleveren kopij 

Inleveren kopij voor het volgende regioblad: voor 1 februari 2023. 

wilvanderlaak@kpnmail.nl  

 

Redactioneel 

Allereerst de beste wensen voor het pas gestarte nieuwe jaar namens het bestuur. 

De wereld staat op z’n kop, en dat laat niemand onberoerd. Is het niet in de 

portemonnee, dan wel in de vorm van toegenomen angsten en stress. Laten we er 

voor elkaar blijven zijn!                                                                                                   

Verder vindt u in deze Nieuwsbrief enkele lezenswaardige artikelen. Reacties zijn 

welkom! 
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Verslag jaarvergadering 13 december 2022    

1. Opening. 

Jan Wouters heet iedereen welkom op de jaarvergadering welke voor het eerst kon 

plaatsvinden na december 2019. Immers: in december 2020 en december 2021 

kampten we nog met corona. 

Afgemeld voor vanavond: mevr. Ton van den Heuvel en dhr. Hans van den Hoek, 

onze secretaris. 

We ontvingen afgelopen jaren en dit jaar berichten van overlijden: 

2020: dhr. Ad Liebregts, dhr. Piet Hoogendoorn, mevr. Loes Schinning. 

2021: dhr. K. Teer, dhr. Ton van Acken, dhr. C. Phoa. 

2022: mevr. E. Kruishoop-Poorter, mevr. Joke de Haas 

We herdenken hen met een minuut stilte. 

2. Mondeling verslag jaarvergadering van 10 december 2019. 

Geen opmerkingen. 

3. Een nieuwe voorzitter van onze afdeling. 

Jan Wouters was meerdere jaren interim-voorzitter. Hij vraagt nu de vergadering 

officieel om in te stemmen met de voortzetting van het voorzitterschap door Wil van 

der Laak. Wil kwijt zich officieus al geruime tijd van deze taak en doet dit goed. 

Iedereen stemt in met deze overgang. Wil gaat deze vergadering vanaf nu meteen 

verder als voorzitter. 

4. Afgetreden bestuursleden in 2020,2021,2022. 

Toon Scheijvens stopte per 31 december 2021 vanwege gezondheidsredenen. 

Afgelopen jaar zagen we hem regelmatig terug als verslaglegger tijdens de thema-

avonden waar we een spreker mochten verwelkomen. Alom lof voor de kwaliteit 

van zijn stukken in de Nieuwsbrief! 

Olga Berger stopt per 31 december 2022 (nu dus) als bestuurslid. Het maandelijks 

schrijven van de Nieuwsbrief begint haar steeds zwaarder te vallen en ze voelt zich 

opgelucht nu ze stopt met alle bestuurstaken. Olga blijft bereid om op verzoek 

incidenteel een gespreksgroep te leiden als we weer ooit daarmee beginnen. 

5. Mededelingen. 

• Piet van der Linden is tot 20.00 u. naar de Djembé-groep in het  

 Conferentiecentrum. We verwachten hem dus zo terug. 

• We maken ons zorgen over de terugloop van het aantal actieve leden. We

 worden ook steeds grijzer. Ook ons bestuur is toe aan uitbreiding en verjonging,

 zeker nu Olga ons als Nieuwsbrief-redactie en ook als werver van sprekers verlaat. 

• Er zijn weer gesprekken opgestart met Naasten Centraal (LabIP)over een vorm

 van samenwerking. Zij stuiten op dezelfde problemen als wij. 

• Wil van der Laak volgt Piet van der Linden op als vertegenwoordiger in de

 Naastenraad. Er zijn plannen voor een studiedag om het naastenperspectief

 beter voor het voetlicht te brengen. 

• Ons medelid Ruud Douglas merkt op dat ook bij GGzE de digitalisering op veel

 niveaus toeneemt maar dat het persoonlijk contact tussen hulpverlener, cliënt en

 naasten essentieel blijft, Zonder persoonlijk contact is digitalisering zielloos. De

 triade is wel overal doorgedrongen en moet hoog in ons vaandel blijven staan.

 De leden beamen dit. 

6. Onze website door Joep van der Linden….. 

De rest van het verslag kunt u lezen op onze website  
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Psysalon en Ypsilon 

Het is al heel wat jaren geleden dat Ypsilon landelijk het initiatief nam om met 

gespreksgroepen te starten waarin onderwerpen die met psychiatrie te maken 

hebben besproken worden. Bedoeling was dat ook “gewone” mensen begrip 

krijgen voor mensen met psychische problemen. 

Er is door en in de provincie Noord-Brabant een dik beleidsstuk geschreven waarin 

dit wordt verwoord, samen met veel ervaringen. 

Een aantal jaar geleden is vanuit de GGzE in hechte samenwerking met de lokale 

welzijnsorganisaties en MEE gestart in Best/Oirschot en in Veldhoven. Op dit moment 

draaien er 4 keer per jaar Psysalons in Best/Oirschot, Veldhoven, Valkenswaard, 

Nuenen, Geldrop, Heeze, Eersel. En binnenkort ook in Eindhoven! 

Als vrijwilliger in Veldhoven was ik al snel betrokken bij de Psysalon daar, en daarna in 

Oirschot. We hebben in de loop der jaren een werkbare methode ontwikkeld die nu 

op bijna alle genoemde plaatsen wordt toegepast. Kernbegrip is de Ontmoeting. In 

2 uur wordt een onderwerp uitgelegd en toegelicht, niet alleen door deskundigen, 

maar vooral ook door ervaringsdeskundigen, en mensen in de zaal. De pauze is 

essentieel onderdeel van deze ontmoeting, omdat aanwezigen dan met elkaar in 

gesprek gaan over wat zojuist al gezegd is. Tweede kernbegrip is het taalgebruik. 

Onderwerp is dus niet Schizofrenie, maar Verwarde Mensen. Niet Depressie, maar 

Winterdip of Neerslachtigheid. 

Tijdens de Corona epidemie moesten we op zoek naar alternatieven voor grote 

bijeenkomsten. In Oirschot zijn we toen de bijeenkomsten gaat streamen: dat 

betekent uitzenden via tv of laptop of telefoon. En die bijeenkomst kan ook nog later 

teruggekeken worden. Er blijken mensen te zijn die niet naar een Psysalon komen, 

maar die thuis wel willen volgen, en van daaruit vragen stellen. Onderschat de 

reikwijdte van zo’n opname niet: een opname met als onderwerp Autisme werd tot 

nu toe op YouTube meer dan 2400 keer bekeken! 

Als u zo’n bijeenkomst wilt nazien, kijk dan bijvoorbeeld naar de recente Psysalon in 

Oirschot over Alcoholgebruik daar. Livestream Psysalon Alcohol - 14-12-2022 om 

19.30u - YouTube 

Op de website van Ypsilon wordt steeds vermeld wanneer en waar een volgende 

Psysalon is, en wat het onderwerp is. U bent van harte welkom, en ik nodig u graag 

uit uw ervaringen te delen met de aanwezigen!  

Wil van der Laak                                                                                                          

gastheer Psysalons 

 

https://www.youtube.com/watch?v=Nqg26Yb-IhQ&ab_channel=Psysalon
https://www.youtube.com/watch?v=Nqg26Yb-IhQ&ab_channel=Psysalon
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Thema-avond 14 februari.  

We kondigen ‘m toch maar vast aan omdat we al een introductie van de spreker 

hebben ontvangen. En omdat het een interessante avond belooft te worden! 

Zij stelt zich hierbij voor. 

Mijn naam is Anke Baltussen en ik ben werkzaam bij de politie als Operationeel 

Specialist A. Ik ben werkzaam bij basisteam Eindhoven-Noord en voor de stad 

Eindhoven verantwoordelijk voor het thema Zorg & Veiligheid. Als 

operationeel specialist maak ik de verbinding tussen beleid en 

operatie, gericht op het thema Zorg & Veiligheid. Vanuit het thema 

Zorg & Veiligheid houd ik me bezig met de volgende onderwerpen: 

personen met onbegrepen gedrag, geweld in afhankelijkheidsrelaties 

(huiselijk geweld: stalking, eergerelateerd geweld, kindermis-

handeling) en dak- en thuislozen. Ik ben daarbij de schakel naar in- 

en externe partners, zoals de gemeente, GGzE, GGD, het 

Veiligheidshuis en het OM.  

 

Samenwerking tussen Ypsilon afd. Eindhoven & De Kempen, en Labyrint/in 

Perspectief  

Er hebben inmiddels gesprekken plaatsgevonden tussen afvaardigingen van beide 

besturen, en de wens is uitgesproken om tot innige samenwerking te komen, zonder 

de structuren van beide organisaties in dit stadium te gaan veranderen. Dat 

betekent onder andere dat we leden van de respectieve organisaties zullen 

uitnodigen bij elkaars activiteiten. En ook dat er een nieuwe website gebouwd zal 

worden die een toegang vormt tot Naasten in Eindhoven en omgeving, met 

daaronder onze afzonderlijke websites. En er zullen nog vele initiatieven/ 

veranderingen volgen. Wij houden u op de hoogte. 

 

MIND Ypsilon laat focus op psychosegevoeligheid los! 

 03-12-2022 

MIND Ypsilon wil zich inzetten voor álle naasten van mensen met een (ernstige) 

psychische kwetsbaarheid. Daartoe laat ze de focus op ‘psychosegevoeligheid’ in 

het vervolg vallen. Dat heeft de ledenraad vandaag, zaterdag 3 december 2022, 

besloten. Met het besluit verschuift voor de vereniging de nadruk van ziekte naar 

herstel. “Daarmee doen we recht aan mensen met wisselende diagnoses, multi-

problematiek en mensen die nog zoekende zijn wat er met hun naaste aan de hand 

is” schrijft Ypsilon in het werkplan voor het komend jaar. “Psychosegevoeligheid blijft 

uiteraard wel een specialisme”, voegt ze eraan toe. 

Meer nadruk op naasten 

In de nieuw geformuleerde missie legt de vereniging meer nadruk op familie en 

naasten dan in het verleden: 
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MIND Ypsilon* vindt, verbindt en komt radicaal op voor naasten van mensen met 

een (ernstige) psychische kwetsbaarheid om bij te dragen aan een betere kwaliteit 

van leven. 

In het werkplan wordt ook uitgelegd waarom: “In het beleid van de overheid, 

zorgverzekeraars en financiers staan tal van groepen centraal, maar bijna nooit de 

naaste. Een radicale focus op naasten is daarom van belang. Zij zijn onze primaire 

doelgroep, maar zónder de cliënt uit het oog te verliezen. We laten niemand vallen. 

Niet iedereen is zo zelfredzaam als we zouden willen. Cliënt en naaste zitten in 

elkaars netwerk, dus we zien naar elkaar om. Maar ieder heeft zijn eigen leven te 

leven. Pas als je goed voor jezelf zorgt kun je goed ruimte maken voor de ander.” 

Het sterretje in de missie bij de naam staat er overigens niet voor niets, blijkt uit de 

begeleidende voetnoot: “Wij realiseren ons dat de naam Ypsilon traditioneel wordt 

geassocieerd wordt met ‘psychosegevoeligheid’.  Het loslaten ervan kan daarom 

betekenen dat we te zijner tijd een andere naam moeten kiezen of een beweging 

maken waarbij we samen met een of meer andere organisaties komen tot een 

andere organisatie met een nieuwe naam. De naam MIND Ypsilon moet in deze 

missie daarom gelezen worden als werktitel.” 

De wijzigingen zullen de komende tijd stapsgewijs worden doorgevoerd. 

 

 

Afbouwen van anti psychotische medicatie, ook bij chronische problematiek?  

Met name in Noord-Nederland zie je steeds meer afbouwklinieken bij GGZ-

instellingen ontstaan die volgens de nieuwste inzichten (hun eigen) cliënten helpen 

bij het mogelijk afbouwen van medicatie omdat we inmiddels weten dat er ook 

nevenschade kan ontstaan bij langdurig gebruik. Bij de GGzE wordt er ook 

onderzoek gedaan zoals hieronder te lezen is. 

“Mensen die een psychose doormaken, krijgen meestal antipsychotica 

voorgeschreven. Op dit moment is de algemene richtlijn dat zij deze medicatie 

tenminste gedurende 1 jaar na het verdwijnen van de psychotische belevingen 

blijven gebruiken.  

Inmiddels zijn er echter aanwijzingen dat het afbouwen van antipsychotica in een 

vroeg stadium op de langere termijn juist een gunstig effect kan hebben op het 

functioneren. De landelijke HAMLETT studie onderzoekt of de huidige richtlijnen nog 

voldoen of mogelijk aangepast moeten worden zodat er eerder met afbouw van 

medicatie kan worden begonnen.  

Studie binnen GGzE 

In aanvulling op deze studie is GGzE zelf cliënten gaan monitoren tijdens de afbouw 

van antipsychotica. Het onderzoek heet ‘Experience sampling for detection of early 

clinical changes during dose reduction of antipsychotics in patients with a psychotic 

disorder. N=1 trials’. Een hele mond vol, dus wat houdt dit onderzoek in?” 

Inhoud onderzoek 

Claudia Simons, senior wetenschappelijk medewerker, legt uit: “In de praktijk 

betekent dit dat de cliënten die aan dit onderzoek meedoen gedurende langere 

tijd, dus voor, tijdens en na afbouw van medicatie, op acht verschillende momenten 
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op de dag een korte vragenlijst invullen. Deze vragen gaan over hoe ze zich op dat 

moment voelen, wat ze doen, waar en met wie ze zijn etc. Cliënten vullen die 

vragenlijst in op de PsyMate™. Dit is een geïntegreerd platform (app, database en 

rapportage) om inzicht te krijgen in het functioneren van mensen in het dagelijks 

leven op basis van de Experience Sampling Methode (ESM). In de app kunnen op 

meerdere momenten op de dag psychische symptomen en omgevingsfactoren 

worden vastgelegd. Mensen krijgen zo meer inzicht hoe hun gevoelens veranderen 

door de dag of door omstandigheden. Patronen worden zo zichtbaar.” 

Feedback 

“In het onderzoek krijgen de cliënten wekelijks tot tweewekelijks feedback van de 

onderzoekers. Zij loggen in op het systeem en interpreteren, samen met de cliënten, 

de resultaten. De uitkomsten van deze bespreking leggen de onderzoekers vast in 

een rapportage die de behandelaar ontvangt. Zo kunnen behandelaar en cliënt 

samen besluiten hoe de afbouw van medicatie verder vormgegeven kan worden. 

De experience sampling methode maakt het mogelijk om snel te zien of iemand een 

terugval krijgt of dat een lagere dosering beter uitkomt. Door intensief te monitoren 

kun je heel goed op individueel niveau kijken wat nodig en mogelijk is. Het mooie 

van dit alles is dat je zo echt zorg op maat kunt leveren”, aldus Claudia. 

Resultaten onderzoek 

Deze studie binnen GGzE is een langlopend onderzoek waarmee in 2019 is gestart. 

Claudia verwacht dat het onderzoek in 2024 wordt afgerond. Uiteraard worden dan 

de resultaten van deze studie gepubliceerd. 

 

Diensten FACT-/POD-teams  

De FACT-teams en de POD-teams zijn van maandag tot en met vrijdag van 8.30 tot 17.00 uur 

bereikbaar op telefoonnummer 040-410 04 51. 

Wanneer er in geval van nood en/of dreigende crisis buiten deze tijden hulp nodig is kan er 

contact worden opgenomen met de huisarts/huisartsenpost of de crisisdienst.   

Soms zijn er met name in de weekenden problemen met de bezetting van de telefoon bij de 

diensten. Bij een echte crisis is dan 112 een uiterste mogelijkheid. 

Wanneer inzet in het weekend nodig is, zullen de teams meer gebruik maken van IHT GGzE. 

Om meer crisissen te voorkomen werken de FACT-/POD-teams in het weekend enige uren 

door en bezoeken cliënten die in crisis dreigen te raken, zodat wat er door de week is bereikt 

om de crisis te voorkomen, tijdens het weekend niet verloren gaat.  

 

 


